
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA  
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 24 D’ABRIL DE 2008 
   
Membres assistents: 
Miquel Enseñat Riutort 
Antonio Asensio Campoy 
Josep Maria Ferra Terrasa 
Maria del Carmen Serra Martinez 
Vicenç Vidal Matas 
Aina Maria Salom Soler 
Miquel Bernat Bosch 
Dolors Nadal Llinas 
Maria Francisca Ripoll Morell 
Severiano Quevedo Mora 
Gaspar Sabater Nicolau 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores trenta 
minuts  del dia vint-i-quatre d’abril de dos mil vuit, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la 
Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle, Miquel 
Ensenyat Riutort, i amb l’assistència dels Senyors Regidors que es relacionen a l’encapçalament, 
a l’objecte de celebrar sessió extraordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l’ordre del 
dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretari, la Sra. Maria Dolores Sureda 
Trujillo. 
 
ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la Corporació ha de fer 
qualque observació a l’acta de la sessió extraordinària de dia 3 d’abril de 2008 i a la de la sessió 
extraordinària  i urgent de dia 9 d’abril de 2008. 

No es presenta cap observació, per la qual cosa l’acta es consideren aprovades. 
 
CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l’apartat de correspondència , es dóna 
compte dels següents: 

- Govern de les Illes Balears – Institut Balear de Natura, Reg. Entrada 1071/08, Millora 
accés Area Recreativa Son Tries. 

- Ministeri d’Economia i Hisenda - Delegació d’Economia i Hisenda Illes Balears, Reg. 
Entrada 1079/08, Remissió dades entrega a compte participació tributs estat març. 

- Sindicatura de Comptes Illes Balears, Reg. Entrada 1137/08, Sol·licitud informe sobre 
contractació administrativa 2006. 



- Govern de les Illes Balears – Economia Hisenda i Innovació – Recaptació de Tributs, Reg. 
Entrada 1151/08, Liquidació recaptació voluntària 2007.  

- Govern de les Illes balears – Interior – Direcció General d’Interior, Reg. Entrada 1196/08, 
Sol·licitud informe pas per Esporles VI Volta Cicloturística Internacional a Mallorca. 

- Govern de les Illes Balears – Medi Ambient,  Reg. Entrada 1200/08, Subjecció planejament 
urbanístic a procediment avaluació ambiental estratègica i altres. 

- Col·legis Oficials – Col·legi Oficial de Farmacèutics de les Illes Balears, Reg. Entrades 
1202/08, Analítica aigua xarxa i diposit. 

  
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batllia haguts des de l’últim 
Ple, els quals son del125/08 al 174/08 
El Sr. Severiano Quevedo abandona la sala. 
BAIXES I DEVOLUCIONS.- La Secretària dóna lectura a la  

PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 
 
 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 
 
 
Referència Contribuent Padró/Impost Import Motiu devolució 
 
 
1943/07 MARTINEZ MARTINEZ Mª GLORIA IVTM 2007 25,56 Baixa 13/04/07 
1036/07 EGIDO TEMPRADO CARMEN IVTM 2007 53,95 Baixa 17/04/07 
7124/07 QUEVEDO MORA SEVERIANO AIGUA 170,23 Fuita aigua 
7432/07 SOLA HERNANDEZ LELIA AIGUA 327,82 Fuita aigua 
3083/07 SABATER SALOM MARIA 

ANTONIA 
IVTM 2007  51,12 Exempt minusv. 

   

BAIXES D’OBLIGACIONS RECONEGUDES PENDENTS DE PAGAR 

 
 D’acord amb allò establert  a la base 36 de les bases del pressupost de 2007, es proposa 
donar de baixa les següents obligacions reconegudes pendents de pagar: 
 
 
 
 
 



Exer. C.Fun. C. Eco. Sp. Raó social tercer Saldo P. Ord. 

1997 43 78901   PROVEIDORS VARIS 358,62 

            
1998 43 78901   VARIS 

  
693,69 

            
1999 1 10000   REGIDORS 62,50 

            
1999 43 78900   VARIS 

  
581,24 

            
2000 1 21700   XEROX EXPAÑA, THE DOCUMENT 

COMPANY S.A.U 
391,65 

            
2000 1 22601   HOSTAL D'ESPORLES 58,51 

            
2000 42 22703   ASSOCIACIO PSICOPEDAGOGICA SUPORT 

INFANC 
1.335,58 

            
2000 42 22715   CATALINA ALEJANDRA GONZALEZ MORANT 60,58 

            
2000 43 21306   BARTOLOME SAMPOL OBRADOR 249,68 

            
2000 45 22111   G + J ESPAÑA, S.A. 24,52 

            
2000 45 22607   FRANCISCA FONT COMAS 151,39 

            
2001 1 10000   REGIDORS 0,12 

            
2001 1 10000   REGIDORS 120,41 

            
2001 1 10000   REGIDORS 180,30 

            
2001 1 10000   REGIDORS 240,82 

            
2001 1 10000   REGIDORS 396,68 

            
2001 1 10000   REGIDORS 216,37 

            



2001 3 22718   GRUP D'EDUCADORS DE CARRER I 
TREBALL MENORS 

0,03 

            
2001 3 48001   PROVEIDORS VARIS 7,06 

            
2001 41 22713   PABLO BARCELO SERRA 0,01 

            
2001 42 22710   PROVEIDORS VARIS 18,72 

            
2001 43 22113   LEROY MERLIN, S.A. 47,77 

            
2001 44 21000   AUXILIAR AGUAS Y ALCANTARILLADOS, 

S.A. 
0,01 

            
2001 44 21000   MATERIALES Y TRANSPORTES ESPORLAS, 

S.L. 
0,01 

            
2001 44 22100   ENDESA DISTRIBUCION ELECTRICA, S.L. -0,01 

            
2001 44 22101   GROEL, S.A. 357,90 

            
2001 44 22109   CASA GAILLARD, S.A. -0,01 

            
2001 44 22700   BARTOLOME SAMPOL OBRADOR 200,79 

            
2001 44 62305   COLEGIO INGENIEROS CAMINOS, CANALES 

I P. 
7.477,10 

            
2001 45 22601   PROVEIDORS VARIS 147,01 

            
2002 1 10000   REGIDORS 108,18 

            
2002 1 10000   REGIDORS 312,00 

            
2002 1 22603   PROVEIDORS VARIS 134,77 

            
2002 2 22104   LA FILADORA, S.A. 19,14 

            



2002 3 48010   GRUP D'EDUCADORS DE CARRER I 
TREBALL MENORS 

1.712,84 

            
2002 3 48010   PROVEIDORS VARIS 110,60 

            
2002 42 22110   PROVEIDORS VARIS 356,85 

            
2002 43 22113   FERRETERIA MATEO, S.A. 72,78 

            
2002 45 22607   PROVEIDORS VARIS 751,25 

            
2002 45 22607   PROVEIDORS VARIS 284,12 

            
TOTAL...         

17.241,58

             

                    
Que s’exposi el públic al BOIB durant 15 dies, en el cas de que no es presentin 

reclamacions, l’expedient de depuració quedarà aprovat definitivament, en cas contrari el Ple 
resoldrà. Una vegada aprovat definitivament l’expedient  s’anunciarà el BOIB. 
 
 

Sotmesa a votació la proposta fou aprovada amb per unanimitat dels assistents: 
 
El Sr. Severiano Quevedo s’incorpora al ple 
 
EXPEDIENT FILL IL·LUSTRE.-  El senyor Josep M. Ferra Terrasa dóna lectura a la següent  
 
                                           
                                                  P R O P O S T A 
 

D’acord amb l’article 12 del Reglament d’Honors i Distincions vigent aquest Ajuntament i 
donats els mèrits del Sr. Francisco Bosch Bauza, pel present venc a proposar el següent acord: 
 

1.- Aprovar iniciar expedient a fi de determinar si el Sr. Francisco Bosch Bauza compleix 
les condicions per a la proclamació de fill il·lustre. 
 

2.- Constituir el jurat integrat per tots els regidors d’aquest Ajuntament sota la 
presidència del Sr. Batle i assistits per la Secretaria de la Corporació que actuarà com a tal.  

 
Sotmesa a votació fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 

MOCIÓ EDUCACIÓ INFANTIL.- El Sr. Batle justifica la urgència i  sotmet  a votació la 
ratificació de la urgència, la qual és aprovada per unanimitat.  
 

El Sr. Antonio Asensio Campoy, dóna lectura a la següent: 
 
                                                 P R  O  P O S T A 
 



Vista la publicació per part de la Conselleria d’Educació de l’oferta de grups que es 
plantegen pel Col·legi Públic Gabriel Comas i Ribas i vista la reestructuració, que suposa 
retallar la triple línia en educació infantil passant a una oferta de 7 grups en lloc dels 8 
concedits i dels 9 ofertats des d’anys enrere. 

 
Considerant que la reestructuració ve motivada per la ràtio del curs actual de 4 anys, 

inferior a 50 alumnes, en tres alumnes menys. 
 
Considerant la tendència demogràfica a l’alta del Municipi d’Esporles, que es tracta de 

l’únic centre existent al Municipi i que a més te un caràcter Comarcal. 
 
Considerant que el centre compta amb unes noves infraestructures que amb la nova 

reestructuració quedarien desaprofitades. 
 
Considerant que actualment hi ha 10 persones definitives en plantilla en aquesta etapa i 

la preocupació laboral que aquest fet els comporta, com a la resta de personal docent. 
 
Venc a proposar al ple que adopti el següent 
 
 

A C O R D 
 

Instar la Conselleria d’Educació per tal de que autoritzi la triple línia per nivell, a l’etapa 
d’Educació Infantil del Col·legi Públic Gabriel Comas i Ribas. 

  
Sotmesa a votació, fou aprovada amb el següent resultat: 
 

- 10 (Deu) vots a favor del PP i PAS-PSM 
- 1 (Un) abstenció del PSOE 

 
PRECS I PREGUNTES.-  
 
                

El Sr. Batle digué que en primer lloc es contestarien les preguntes que no tingueren 
resposta el darrer plenari: 

El Sr. Josep Ferra que la junta de portaveus es convocaria el dia següent, per tractar del 
menjador. 

Pel que fa a la comissió del Centre de Dia el proper dimarts dia 29 d’abril  de 2008, es 
convocarà. 

Respecta del cobrament de les subvencions de les entitats del poble el 50% ja esta 
pagat, naturalment les que han presentat la justificació oportuna. 

En relació a la comissió del conflicte juvenil, digué que tenien tota la raó de insistir per 
que es convoqués , però que un cop per l’educador de carrer etc. no s’ha arribat a portar a 
terme, però es farà en el termini més breu possible. 
   El Sr. Gaspar sabater demanar: 

- demanar si estava previst esquitar el polls del carrer Quarter, per prevenir la plaga que 
solen tenir i que dona tantes molèsties els veïns?. 

-  Que tenia coneixement de que s’havien presentat queixes el voltant d’uns cans, quines 
actuacions s’havien fet? 

Sra. Francisca Ripoll demanar. 
- Si era possible obrir el punt verd abans de les 9 hores del mati?, per que així es donaria 

un servei més còmode els veïns del poble. 
- Com es que es donar el cementeri menjar el moixos? 
- Demanar que se li passes el resultat de l’enquesta dels habitatges de protecció oficial? 



El Sr. Miguel Bernat demanar: 
- Com estava l’estudi dels guals permanents? 
- S’ha fet alguna cosa en les sortides dels carrers ca l’Amet i Sol? 
- El resultat de la liquidació de les multes? 
- Com està el tema de la torre de GESA de l’escola  Infantil? 
- Aquest cap de setmana seguien les motos damunt les voravies, s’ha fet res? 
- Pel que fa a les retxes pintades grogues i negres, ja s’ha esbrinat per què i qui les 

pagarà? 
- Per què la reunió de voluntaris s’ha fet el bar? 
- Que ha passat amb el plet del centre de Dia? 
- Quina es la finca que el batle a ofert a medi ambient per la ruta de pedra en sec? 
- Digué que s’havia pogut comprovar a rel de les actuacions equivocades del nou 

coordinador esportiu, que explicar i detallar, que no tenia la millor titulació. Demanar que 
el responsable de l’àrea fes el corresponent seguiment per evitar futures equivocacions. 

      La Sra. Aina Salom demanar: 
- Si també se li podia lliurà l’enquesta de les vivendes de protecció oficial. 
- Digué que al darrer plenari es digué que ja estava en marxa l’estudi del pla integral de 

Ses Rotgetes. Demanar si ja es disposava d’alguna documentació i de quins medis 
disposava l’ajuntament per poder-lo realitzar?. 

- Com estava el tema de la canalització de les aigües fecals?. 
-  Com esta el tema dels camins d’es Verger i son Cabaspre? 
- Com està el tema de la casa de prostitució? 
- Quan començarà el tema de la recollida selectiva a Ses Rotgetes?. S’inclourà a 

l’informació que es reparteixi, que les farmàcies des de l’any 1996 ja s’està fent la 
recollida selectiva de medicaments, per què els veïns els  dipositin a les farmàcies? 

- A la reunió de la plaça es va demanar si els veïns estarien d’acord en que a partir del 
gener de 2009, les borses de rebuig costessin un euro. Ho va dir el sr. Pere Soberats de 
mutu propi o li havia encarregat el batle o regidor?. 

      El Sr. Vicenç Vidal respongué: 
- Pel que feia a la xerrada de voluntaris, es va anar al bar com  l’ermita, va constar 13 

euros que va pagar aquest regidor. 
-  Es proposar de pagar així com es venia comentant el fòrum, per potenciar el reciclatge.  
- A Ses Rotgetes el mes de maig començarà la recollida porta a porta. 
- Naturalment que no es va oferir el que no es te, l’ajuntament no va oferir cap finca per 

refugi del recorregut de la pedra en sec, si no que es va oferir l’ús de la caseta de la font 
de Son Trias.   

- L’horari del parc verd , degut a que només hi ha un treballador ha de començar tard, ja 
que quan funciona més es els dissabtes dematí i els horabaixes. 

    La Sra. Carme Serra pel que feia ales voravies contestà, que realment s’hauria de fer algun 
tipus d’actuació. La Sra. Salom digué que es faci, que se’n parlava feia 6 mesos, demanar si hi 
havia voluntat política de fer-ho. La Sra. Serra respongué que efectivament ni havia de voluntat 
política de que es fessin les voravies.  
     El Sr. Asensió  contestar: 

- Respecta dels polls del carrer Quarter, que efectivament eren uns arbres problemàtics, 
que s’estava estudiant de substituir-los, aixequen les canonades etc. Respecta del 
tractament per evitar les plagues ja estava previst com cada any. 

- El problema del moixos salvatges el camp de futbol, va dir que havia estat molt greu, 
que feien destroces etc. Per posar-hi remei ens posarem en contacte amb l’associació 
protectora d’animals, qui està intentant desplaçar la colònia al bosc, però es clar que 
passen pel cementiri, en definitiva s’intenta donar una solució el mes adequada possible 
el problema , no es que es doni menjar el moixos el cementiri, sen se més. 

     El Sr. Miguel Bernat digué que estava prohibit donar menjar als moixos a la via pública. Que 
l’important era avisar i donar una informació clara damunt el tema.  



      El Sr. Asensio respecta del coordinador esportiu, digué que era un poc precipitat per jutjar-
lo que tothom s’equivocava i aprenia dels seus propis errors. Que els pares havien estat 
informats de totes les actuacions, però que s’havia pogut constatar poca participació. 
      El Sr. Bernat digué que el tema podia venir de falta de capacitat d’organització. 
      El Batle digué que les enquestes de les vivendes de protecció oficial s’enviarien. 
      Pel que feia als guals permanents digué que no ho recordava. 
      El Sr. Bernat digué que havien demanat un estudi de cotxeries amb guals permanents que 
no hi entraven cotxes o de guals permanents no autoritzats etc. 
      El carrer ca l’Amet i  Sol pendent de l’informa de la policia. 
      Multes informe interventora, i remetre escrit als grups de l’oposició. 
      Respecta de les retxes grogues i negres, no podia contestar. 
      Respecta dels camins d’es Verger i Son Cabaspre, s’ha comprovat amb el Govern Balear i 
Consell Insular i l’inventarií de bens d’aquest municipi i no consten com a públics. 
      Pel que fa la canalització de les aigües fecals, s’han tingut reunions amb Recursos Hídrics i 
EMAYA per arribar acords, en definitiva argumentar un conveni entre l’ajuntament de Palma, el 
d’Esporles i Recursos Hídrics, per recuperar part del cabdal d’aigua depurada, intentar seguir 
rebent alguna indemnització, si no pel manteniment si pel clavegueram, etc. totes aquestes 
converses han vingut arrel d’una proposta de EMAYA, que no es podia acceptar ja que només 
imposava obligacions i es quedava tots els beneficis. 
      Respecta de la llicencia d’obres, s’ha rebut un informe de Recursos Hídrics en el que 
conclou dient que no es precisa llicencia d‘obres municipal, per la realització d‘aquesta obra. 
       Pel que fa a la casa de “senyores” s’han fet els tràmits oportuns per tancar l’activitat i així 
ho han corroborat l’arrendatari i el seu advocat. 
       La Sra. Carme Serra digué que respecta de les voravies i el pla integral de ses Rotgetes, ja 
casi estava enllestit i aviat se’ls  passarà. 
       Pel que feia a la moció vial escoles es faria. 

Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-una hores i 
trenta-cinc minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l’encapçalament. 
                
 Esporles, 24 d’abril de 2008. 
 El batle,     La secretària 
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